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TASUTA

Meeldivate kohtumiste paik
 

Avati kood/Jõhvi õppehoone
Novembri lõpul avati pidulikult programmeerimiskooli kood/Jõhvi 
hoone, kus lisaks õppe- ja puhkeruumidele on elamiskohad 150 õppurile.

„Kus viga näed laita, seal mine ja aita. 
Kood/Jõhvi asutajad tajusid probleemi 
ning võtsid ohjad enda kätte, et koolitada 
uue põlvkonna IT-spetsialiste. Nad nägid 
Ida-Virumaa potentsiaali ja võtsid sellest 
maksimumi. Nüüd on Jõhvi koondumas 
kõige modernsem ja tulevikule orientee-
ritum kogukond Eestis,“ ütles peaminister 
Kaja Kallas õppehoone avamisel.

Uues koolis on viissada erineva taus-
taga õppijat. On nii pagareid kui ka tipp-
juhte, nii nooremaid kui ka vanemaid 
õppijaid: keskmine vanus on 27 eluaas-
tat, vanim on 64aastane. Naisi on 30%, 
mehi 70% ning esindatud on 24 rahvust. 
„Kood/Jõhvi teeb eriliseks omanäoliste 
inimeste kokkutoomine. Meie erinevu-
sed rikastavad ka IT-alast arengut,“ leiab 

viimased neli aastat Mehhikos elanud ja 
kood/Jõhvi pärast taas Eestisse kolinud 
Egon Saks.

„Esimene aasta koodikooli on näida-
nud, et nii õppijate kui ka tulevaste töö-
andjate huvi on suur, mistõttu otsustasime 
sel aastal vastu võtta 300 uut õppijat,“ ütles 
kood/Jõhvi nõukogu esimees Taavet Hin-
rikus. „Aasta jooksul on nii õppekava kui 
ka kool palju arenenud, alustades õppe-
töö protsesside arendamisest ja lõpetades 
viiekorruselise koolihoone valmimisega 
Jõhvis.“ Hinrikuse sõnul on kooli eesmärk 
vähendada IT-talentide puudust ja eden-
dada Eesti inimeste tehnoloogiaoskusi. 
„Leiame, et kood/Jõhvi on parim viis IT-
haridus kõigile kättesaadavaks teha. Sel-
leks teeb kool koostööd ka teiste sarnaste 

programmide ja erialaspetsialistidega ning 
kasvatab aasta-aastalt õppijate arvu,“ lisas 
Hinrikus.

Kohalike sõnul annab kood/Jõhvi nii 
Jõhvile kui ka Ida-Virumaale juurde rah-
vusvahelise mõõtme, mis eriti praegustes 
poliitilistes oludes on muutunud mööda-
pääsmatuks. „On vajalik, et seni regioonis 
domineerinud vene kultuuriruumi kõrvale 
tekiks uus rahvusvaheline, kuid endiselt 
Eestile omane dimensioon. IT-valdkonna 
ja kogukonna värske mõttemall võimaldab 
seda nii maakonna igapäevases toimimi-
ses kui ka tulevikuvaates. Neid muutusi 
on just praegu Ida-Virumaal väga vaja,“ 
leiab Jõhvi kontserdimaja endine juht Piia 
Tamm. Jõhvi vallavalitsus on oma toetust 
üles näidanud ka Koodikooli-nimelise 
bussipeatusega kooli kõrval.

Antero Kevin Leedu
kood/Jõhvi turundus- ja kommunikatsioonijuht

IGA VALLAELANIK LOEB!

Kõigi vahel, kes on 1. jaanuarist 31. detsembrini 2022 
registreerinud end Jõhvi valla elanikuks,

läheb loosi 3 × 800 eurot.

LOOSI LÄHEB
3 × 800 EUROT

MIKS REGISTREERIDA OMA 
ELUKOHAKS JÕHVI VALD?

SA AITAD KAASA JÕHVI ARENGULE, SEST
• tulubaasi kasvades saab vald areneda ja teenu-

sed muutuvad kvaliteetsemaks;
• täpne elanikeregister on abiks valla eelarve 

detailsel ja targal planeerimisel – suur osa valla 
teenustest ja toetustest põhinevad just elanike-
registri andmetel.

KUIDAS ELUKOHTA REGISTREERIDA?
• Esita elukohateade e-rahvastikuregistris; 
       või
• saada vajalikud dokumendid digitaalselt 

allkirjastatuna aadressile johvi@johvi.ee; 
       või
• tule elukoha registreerimiseks 

Jõhvi vallavalitsusse.

JUST NII SAAD
PANUSTADA 

JÕHVI ARENGUSSE!

Kampaania kestab 31. detsembrini 2022
www.johvi.ee/kampaania • Tel +372 336 3777

Jõhvi linna teede ja tänavate 
aastaringset hooldust teeb 
OÜ Jõhvi KEK. 
Vastutav spetsialist 
Viktor Rumjantsev
(tel 509 8580, 
e-post johvikek@gmail.com), 
dispetšer Andrus Kulikov 
(tel 504 0678, 
e-post johvikek@gmail.com).

Jõhvi linna lõunapiirkonna 
kergliiklusteede hooldust 
(sh bussipeatused ja käsiprügi-
kastid) teeb RoadWest OÜ.
Hoolduse juht ja dispetšer 
Ahto Vester 
(tel 505 4714, 
e-post info@roadwest.ee).

Valla maapiirkonna teede ja 
tänavate aastaringset hooldust 
(sh teeäärte niitmine) ning 
Jõhvi linna põhjapiirkonna 
kergliiklusteede hooldust 
(sh bussipeatused ja käsiprügi-
kastid) teeb RoadWest OÜ.
Hoolduse juht ja dispetšer 
Ahto Vester 
(tel 505 4714, 
e-post info@roadwest.ee).

Vallavalitsuse kontaktisik 
teehooldust puudutavates 
küsimustes on 
majandusspetsialist 
Aivo Tamm 
(tel 506 2846, 
e-post aivo.tamm@johvi.ee).

Sel talvel hooldavad valla teid ja tänavaid ettevõtted, 
kes valiti välja juulikuisel hankel. Vallavalitsus loo-
dab, et teenusepakkujad täidavad oma kohustused 
kvaliteetselt.

„Olen talve suhtes hästi meelestatud: suhtleme tee-
hooldajatega regulaarselt ning meil ei ole praegu infot, 
et teehooldus ei peaks sujuma,“ ütles abivallavanem 
Arvo Aller. „Küsime igal koosolekul „Kas olete talviseks 
teehoolduseks valmis ja kas kõik vajalikud masinad on 
olemas?“ ning meile kinnitatakse, et nii see on,“ ütles 
Aller. Ta tõdes, et teehoolduses on tänavu palju uut, 
sest aastaid on tänavaid hooldanud OÜ N&V.

„Eks praktika toob välja ka kitsaskohad, ent püüame 
nendeks valmis olla,“ ütles Aller. Üks hanke võitnud 
firma, Jõhvi KEK, sai esimese linnateede hoolduse 
kogemuse juba läinud talvel, kui ta tuli pärast valla ja 
N&V koostöö lõppu appi lund lükkama.

Vallavalitsus sõlmis juulis ja augustis lepingud osa-
ühingutega Jõhvi KEK ja RoadWest, kes hooldavad 
aastatel 2022–2026 valla teid ja haljasalasid.

JT

Vald on talviseks teehoolduseks valmis

      Koolijuhid 
    Karin Künnapas ja 
  Elle-Mari Pappel-Näks.
Foto: Rene Lutterus

REGISTREERI END
JÕHVI VALLA
ELANIKUKS!
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LÜHIDALT VOLIKOGUST

Revisjonikomisjoni esimees
Volikogu valis revisjonikomisjoni esimeheks Irina Šulgina ja ase-
esimeheks Paul Paasi.
Eelmine revisjonikomisjoni esimees Evelyn Danilov astus oktoob-
ris ametist tagasi.

Volikogu töökorra muutmine
Volikogu muutis oma töökorda, nii et seni kuu kolmandal nel-
japäeval toimunud volikogu istungid peetakse nüüd üldjuhul 
kuu viimasel neljapäeval.
Volikogu aseesimees Paul Paas ütles, et hiljutisel põhimääruse 
muutmisel oli üks eesmärk, et volikogu ja vallavalitsuse töö-
kordi saaks muuta hõlpsamini, ühe lugemisega. „Nägime ette, 
et neid muutmisi tuleb päris palju. Nüüd on esimene linnuke 
käes, on laekunud ettepanek teha volikogu istung kuu viimasel 
neljapäeval,“ ütles ta.
Sellise ettepaneku tegi vallavalitsus. Põhjuseks on tekkepõhine 
vallaeelarve, milles tehinguid kajastatakse vastavalt nende toi-
mumisele, sõltumata sellest, millal nende eest raha makstakse. 
Seega selguvad konkreetse kuu tulud ja kulud aruandekuule 
järgneva kuu viimases veerandis ning nii olnuks volikogu senise 
töökorra kohaselt võimatu võtta vastu tänavune neljas lisaeel-
arve, kus on vaja suunata valla asutustele täiendavaid vahendeid 
energiahindade kallinemisest tekkinud kulude katteks.

Luba osaleda konkursil
Volikogu andis vallavalitsusele loa osaleda sotsiaalkindlus-
tusameti konkursil „Isikukeskse erihoolekande teenusmudeli 
rakendamine kohalikus omavalitsuses 2023–2024“. Ühtlasi tagab 
volikogu, et projektis osalemise korral katab vald projekti oma-
finantseeringu 6602 eurot.

JT

Volikogu ärgitab inimesi, kes elavad ja töötavad Jõhvis, ent ei ole valla 
kodanikud, end detsembris valla elanikuks registreerima. Kampaanias 
osalejate vahel loositakse välja auhindu.

„See ettevõtmine on 
otseselt suunatud ini-
mestele, kes tegelikult 
elavad Jõhvis, kuid ei 
ole mingil põhjusel 
end siia sisse kirjuta-
nud,“ ütles volikogu 
liige Ivo Okas, „ja ka 
neile, kes juba panus-
tavad valla arengusse 
siin argipäevadel töö-

tades. Ehk soovivad nad enamgi Jõhvile 
pühenduda ja kirjutavad end valda sisse.“

„Soovime motiveerida ka suvila- ja 
aianduskooperatiivide elanikke, kes elavad 
seal aasta läbi, ent ei ole end Jõhvi elanikuks 
registreerinud,“ lisas Okas.

Selleks, et Jõhvi valla elanikud viiksid 
oma elukohaandmed vastavusse tege-
likkusega, on vaja mõningast motiveeri-
mist, leiti volikogus, ja seepärast otsustati 

moodustada kampaania auhinnafond. Selle 
summa on 3000 eurot ja loosimise korral-
dab vallavalitsus.

Okase sõnul näitab lihtne matemaatika, 
et elukohaandmete korrastamine võib kas-
vatada valla rahakotti: üksikisiku tulumaks 
moodustab valla põhitegevuse tuludest üle 
60%, maksutuludest aga üle 95%. Seetõttu 
on oluline, et elanikeregistri andmed vas-
taksid tegelikkusele.

„Ida-Virumaa keskmine brutotöötasu 
oli 2022. aasta teises kvartalis statistika-
ameti andmetel 1321 eurot kuus, millest 
laekub valla eelarvesse inimese kohta ligi-
kaudu 1850 eurot aastas. See on arvestatav 
summa,“ sõnas Okas. „Täpne elanikeregister 
aitab vallaelu paremini planeerida ja näha 
ette mitmesuguste teenuste, näiteks laste-
aiakohtade vajadust,“ ütles Okas.

Volikogu liige Roman Graf ütles aga 
volikogu istungil, et selline kampaania on 

tema meelest imelik. „See on nagu Buratino, 
kes paneb kulla kasvama ja jääb ootama,“ 
arvas ta.

Kampaaniatega on oma elanike hulka 
püüdnud kasvatada teisedki Eesti omava-
litsused. Näiteks Otepää vald loosis kõigi 
elanikeks registreerunute vahel välja 3 × 500 
eurot ja Nõo vald 5 × 300 eurot, Harku vald 
aga pani loosimisel välja viis nutitelefoni 
iPhone 13 ja maksis igale registreerunule 
100 eurot.

Ida-Virumaal on samalaadse kampaania 
korraldanud Narva-Jõesuu, kus elanikere-
gistrisse lisandunud inimeste vahel loositi 
välja maastur Subaru Forester. Omavalitsuse 
elanike arvu kasvatas see 2017. aasta kam-
paania 240 inimese võrra.

JT

Energiahinna tõus kaetakse 
lisaeelarvest
Vallavalitsuse nelja kuu elektrienergiakulud kasvasid möödunud 
aastaga võrreldes kolm korda.
Vallavalitsuse finantsjuht Küllike Olup ütles, et kui võrrelda möödunud 
aasta ajavahemikku 1. juulist 30. oktoobrini selle aasta sama ajaga, 
kasvasid elektrienergia kulud kogu vallavalitsuse haldusalas, kaasa 
arvatud tänavavalgustus, lausa 222,6%. Kulude kasvule leitakse kate 
lisaeelarvest.
Elektri säästmiseks ei põle tänavavalgustid praegu täisvõimsusel, kuid 
linn on pimedal ajal siiski valgustatud.
„Täisvõimsusel valgustust praegu tõesti ei ole, aga see ei mõjuta kuigi 
palju linnapilti. Raamatu lugemiseks on õhtusel tänaval valgust ilmselt 
vähe, aga turvaliseks liikumiseks jagub küll,“ ütles abivallavanem Arvo 
Aller. Tema sõnul on sellest, et Jõhvi tänavavalgustuses 2015. aastal 
leedlampidele üle mindi, energia säästmisel palju abi.
Alleri sõnul vald äärmuslikke muudatusi energia kokkuhoidmiseks ei 
tee. „Muidugi järgime elementaarseid säästuabinõusid: kustutame ruu-
mist lahkudes tule ega lase lampidel niisama põleda.“ Ehkki vahepeal 
levis sotsiaalmeedias foto valgustuseta Keskväljakust, kinnitas Aller, et 
tegemist oli ajutise elektririkkega ja see on kõrvaldatud, ning kokkuhoiu 
nimel Jõhvi tänavavalgustust välja ei lülitata.

JT

Vald sai kohtus õiguse
Viru maakohus ei rahuldanud OÜ N&V hagi, milles firma nõudis Jõhvi 
vallavalitsuselt 42 660 eurot talvise teehoolduse eest.
Vallavalitsus lõpetas N&Vga lepingu veebruaris, põhjendades seda 
ebakvaliteetse teehooldusega. Abivallavanem Arvo Alleri sõnul käitus 
vald ettevõttega korrektselt: vastavalt lepingule arvati lumekoristuse 
eest esitatud arvest – see oli 58 650 eurot – maha leppetrahv ja summa, 
mille vald pidi maksma kolmandatele isikutele, kes tegelikult tänavad 
puhtaks tegid. Nii tasus vallavalitsus N&V-le 15 990 eurot.
„Lisaks saatis N&V esindaja vallavalitsusele kirja, milles sooviti lepingu 
lõpetamist,“ ütles Aller. Vallavalitsus pakkus lumetormide ajal ka oma 
abi, ent lahendusi ei leitud. Rahulolematus teede ja tänavate kehva olu-
korra pärast oli suur ning vallavalitsus sai selle kohta kümneid kaebusi.
Aller lausus, et toonane otsus N&Vga koostöö lõpetada oli tema arvates 
õige. „Me elame aga demokraatlikus riigis ja kohtusse minna on igaühel 
õigus. Arvan, et firma ei piirdu esimese kohtuastme otsusega ja kaebab 
edasi ringkonnakohtusse. Kuidas see vallavalitsuse tööd mõjutab? Otse-
selt ei mõjuta, aga kuklas on teadmine, et meil on kohtuvaidlus pooleli.“
Vallavalitsus sõlmis OÜ-ga N&V selle aasta alguses teehoolduslepingud, 
kuid ütles need üles juba kuu aega hiljem. Sel perioodil sadas Jõhvis 
väga palju lund, ettevõte ei täitnud oma kohustusi lepingus ettenähtud 
tasemel ning vald loobus teenusest.
Juulis toimus Jõhvi teede ja haljasalade hooldamiseks uus hankekon-
kurss, kus N&V enam ei osalenud.
N&V võib Viru maakohtu otsuse edasi kaevata Tartu ringkonnakohtusse 
kuni detsembri keskpaigani. Kas firma seda ka teeb, ei olnud Jõhvi 
Teataja trükkimineku ajaks selgunud.

JT

Kampaaniaga innustatakse inimesi 
end Jõhvi elanikuks registreerima

Aasta parim MTÜ tegutseb Jõhvis
Ida-Viru ettevõtluskeskus tunnustas tava-
päraselt maakonna tegusaid kodanikke 
ja parimaid kodanikuühendusi. Seekord 
esitati viies kategoorias 63 kandidaati 
ja parima mittetulundusühingu (MTÜ) 
tiitli sai ühendus Õnnelik Naine.

Ettevõtmise üks eestvedaja Maria 
Popova ütles, et nende MTÜ loodi Jõhvis 
viis aastat tagasi sooviga aidata ja toetada 
naisi ning nende peresid.

„Esialgu asutati naisteklubi nimega Loo-
dud Olema Õnnelik, kus korraldati huba-
seid kohviõhtuid naistele. Sinna tulles said 
osalejad ilusa kleidi selga panna, argimured 
unustada ning tunda, et neist hoolitakse,“ 
rääkis Popova. Järgmisena avati täiskasva-
nute klubi Kohv + Kaneel. MTÜ korraldab 
väljasõite peredele, koolitusi ja töötubasid 
ning on pidanud maha ka rahvusvahelise 
konverentsi.

MTÜ kirjelduses öeldakse, et selle tege-
vuse eesmärk on õpetada looma tervislikke 

peresuhteid, aidata leida tõelist õnne ja õpe-
tada vaimse uuenemise aluseid. Koosviibi-
mistel jagavad oma teadmisi psühholoogia, 
pedagoogika, meditsiini, spordi, kultuuri, 
kosmetoloogia, perekonna õiguse, rahan-
duse ja investeeringute valdkonna eksper-
did ning teiste MTÜde esindajad. Klubi 

külalised tulevad nii Jõhvist kui ka teistest 
Ida-Virumaa linnadest.

Kodanikuühenduste tunnustuskonkursi 
korraldajad on Ida-Viru ettevõtluskeskus, 
Europe Directi Narva teabekeskus ja Ida-
Viru loomeklaster. 

JT

PEAMINISTER VEETIS PÄEVA JÕHVIS
Peaminister Kaja Kallas oli 30. novembril terve päeva 
Jõhvis. Ta kohtus gümnaasiumipere, pensionäride 
ühenduse ja ametiühingu esindajatega ning külastas 
spordikooli. Õhtul osales ta koodikooli maja avamisel.
Fotol on peaminister kohtumisel Jõhvi gümnaasiumis.

Foto: Erika Prave

Ivo Okas. 
Foto: erakogu

Kõik, kes registreerisid end 
1. jaanuarist–31. detsembrini 
Jõhvi valla elanikuks, osalevad 
loosimises, mille auhinnafond 
on kuni 3000 eurot.

Maria Popova. Foto: erakogu
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Uuendati heakorraeeskirja
Volikogu kehtestas valla uue heakorraeeskirja ja tühistas seni kehtinud 
eeskirja, mis pärines 2007. aastast.
Eeskirjaga kehtestatakse heakorranõuded kogu vallas. „See on täitmiseks 
kohustuslik kõigile siin elavatele, viibivatele ja tegutsevatele füüsilistele ja 
juriidilistele isikutele,“ ütles Mölder. 
Vajadus eeskirja uuendada tulenes esiteks sellest, et muutunud on õigus-
aktid, mis seda otseselt mõjutavad, näiteks metsaseadus ja tuleohutust 
puudutavad eeskirjad, selgitas vallavalitsuse heakorra- ja kalmistuspet-
sialist Liivi Mölder. Lisaks on heakorraeeskiri seotud mitmete muude valla 
õigusaktidega: jäätmehoolduseeskirja ja korraldatud jäätmeveo korraga, 
reovee kohtkäitluse ja äraveo eeskirjaga, ühisveevärgi ja -kanalisatsiooni 
kasutamise eeskirjaga, kaevetööde eeskirjaga, kalmistu kasutamise ees-
kirjaga, avalikult kasutataval maa-alal kaubanduse korraldamise nõuete 
ja korraga ning koerte ja kasside pidamise eeskirjaga.
Liivi Mölder tõstis esile eeskirja paragrahvi, mis käsitleb mootorsõiduki 
kasutamist. „Parkimisnõuete vastu eksitakse tihtilugu,“ tõdes ta. „Näiteks 
praegu, talve hakul, tuleb meenutada, et sõiduki omanik või kasutaja on 
kohustatud tagama, et tänavale pargitud sõiduk ei takista tänavakoris-
tustöid. Vastasel juhul peab ta koristama lume ja jää, puulehed ja muu 
prahi koristustöid takistava sõiduki alt ja ümbert kahe meetri ulatuses,“ 
selgitas Mölder.
„Samuti tuleb rõhutada, et mootorsõiduki või haagise peatamine või parki-
mine haljasalal on lubatud ainult haljasala valdaja loal. Romusõidukit ei tohi 
üldse parkida ega hoida avalikul teel või muus avalikus kohas, samuti mitte 
kinnistu õue tänavaäärses osas, ja lisaks ei tohi pargitud sõiduk takistada 
eritalituse sõidukite juurdepääsu elamule,“ ütles Mölder.
Mõistagi ei ole mootorsõidukiga lubatud sõita haljasalal, mänguväljakul, 
spordirajatisel, kalmistul ega teedel, mis ei ole ette nähtud transpordiva-
henditega liiklemiseks, ning elu- ja administratiivhoonete ning puhkealade 
läheduses on keelatud tekitada mootorsõidukiga liigset müra.
Valla heakorraeeskirjaga saab tutvuda veebilehel johvi.ee või vallavalitsuses.

JT

Raudtee äärde rajatakse 
kõnnitee ja parkla
Edaspidi saab vaksalist kesklinna mööda uut kõnniteed, mis ehitatakse 
raudteega paralleelselt. Samasse piirkonda, aadressile Kooli tänav 
19a, rajatakse ka parkla.
„Et muuta raudteejaamast kesklinna poole liikumine jalakäijatele muga-
vamaks, plaanime ehitada jaamahoonest nutipesulani kõnnitee,“ ütles 
abivallavanem Arvo Aller. Praegu kõnnivad inimesed mööda isetekkinud 
jalgrada raudtee kõrval või siis peavad tegema väikese ringi ja tulema 
sõidutee veerest.
Peale kõnnitee ehitatakse aadressile Kooli tänav 19a, Jehoova tunnistajate 
kogudusehoone kõrvale avalikuks kasutamiseks mõeldud parkla.
Vallavalitsus sai kõnnitee ja parkla ehitamiseks riigi tugiteenuste keskuselt 
60 000 eurot toetust, vald ise lisab omaosaluse 20 000 eurot. Tööd võetakse 
ette järgmisel aastal.

JT

Grossi poe juurde plaanitakse 
ringristmikku
Vallavalitsus sõlmis lepingu ringristmiku projekteerimiseks Tartu maantee, 
2. Tartu põigu ja Mooni tänava ristumiskohale. Ringristmikuga soovitakse 
neil tiheda liiklusega tänavatel muuta liiklemine ohutumaks.
Projekti koostab K-Projekt AS detsembri lõpuks ja see läheb vallale maksma 
19 400 eurot.
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Elering remondib Jõhvi kõrgepingeliine
Eesti on koos naaberriikide Läti ja Leeduga 
võtnud sihiks hiljemalt 2025. aasta lõpuks oma 
elektrisüsteemid Venemaast lahti ühendada. 
See tähendab, et ka Jõhvi valda läbivad kõrge-
pingeliinid tuleb töökindluse suurendamiseks 
rekonstrueerida.

Jõhvi vallas on põhiliini ehitustööd suuremas 
osas lõpetatud, kõik kuus masti on püsti. Pärast 
tööde valmimist tagatakse heakord ja demonteeri-
takse kasutusest välja jäävad vanad õhuliinid.

Kolm olulist muudatust
Tegemist on kolme Balti riigi ühisprojektiga, mis 
toob kaasa kolm suuremat muudatust. 

Esiteks ja peamiselt tagab Venemaa süsteemist 
lahkumine meile elektri olemasolu igal hetkel ehk 
turvatunde ning seda sõltumata suure idanaabri 
tegevusest, tahtest või plaanidest. Sest kuigi me 
elektrit Venemaalt enam ei impordi, oleme praegu 
ikkagi sõltuvuses ebasõbralikust naabrist, keda meil 
on vaja selleks, et hoida meie väikese elektri süsteemi 
toimimiseks vajalikku sagedust. Ei ole vaja olla 

julgeoleku- või energeetikaekspert, et mõista: see 
ei ole meie jaoks hea lahendus. Kui Venemaa peaks 
ka otsustama Baltimaad oma sagedusalast varem 
välja lülitada, siis saame hakkama, ent iga rekonst-
rueeritud kilomeeter liine suurendab kindlust.

Teiseks vahetatakse projekti käigus kõik seni-
sed idast lõunasse kulgevad vanad ja väsinud liinid 
tänapäevaste vastu, mis lisab elektrisüsteemile töö-
kindlust veel väga pikaks ajaks.

Kolmandaks vabaneb üle Eesti liinide alt ja 
kaitsevööndiga seotud piirangutest sadu hekta-
reid kasutult seisnud maad – kokku nii palju, et 
kui see oleks üks plats, saaks sellele rajada 1400 
jalgpalliväljakut.

Koostöö maaomanikega on oluline
Püüame töid tehes liinide läheduses elavaid ja töö-
tavaid inimesi võimalikult vähe häirida. Elektrikat-
kestusi tööd kaasa ei too, sest kõigi töödega seotud 
alajaamade toide on dubleeritud.

Mõistame, et maaomanike jaoks ei ole rekonst-
rueerimine alati mugav, eriti sügisel, mil maa on 

porine. Arusaadavalt ei ole nii mastaapseid ehitus-
töid võimalik läbi viia märkamatult. Lubame teha 
tööd kiiresti ja säästvalt, kindlasti antakse ka maa-
omanikele piisavalt varakult teada, millal töödega 
nende juures alustatakse. Tööde käigus tekkinud 
segadus likvideeritakse ja ehitusjäägid viiakse ära 
esimesel võimalusel.

Oleme väga tänulikud kohalikele omavalitsus-
tele ja maaomanikele, kes mõistavad, et kõrgepin-
geliinide kiires tempos rekonstrueerimine on terve 
Eesti energiajulgeoleku huvides. Koostöö on olnud 
suurepärane.

Sünkroniseerimine Mandri-Euroopaga läheb 
Balti riikidele ja Poolale maksma kokku ligikaudu 
1,6 miljardit eurot, millest Eesti osa on üle 300 mil-
joni euro. Projektist 75% rahastab Euroopa Liit, 
ülejäänud 25% tagatakse Eestis ülekoormustulu 
fondist.

Illimar VAHTRAS
Marten RAIDMA

Eleringi projektijuhid

Vallavalitsuse esindajad kohtuvad 
ettevõtjate ja ühenduste esindajatega
Vallavalitsuse esindajad on kolmel korral kohtunud ettevõtjatega, 
et arutada valla arenguga seotud küsimusi. Sarnased kohtumised on 
kavas ka mittetulundusühingute ja korteriühistute esindajatega.
„Selliste kohtumiste eesmärk on väga 
lihtne – elame ja toimetame kõik ühes 
vallas ning siin toimuv on meie ühine asi,“ 
ütles vallavanem Maris Toomel. Tema 
sõnul on kohtumised ettevõtjatega olnud 
asjalikud ja meeldivad.

Esimene ühisarutelu toimus valla 
arengu konverentsil. Sellest ilmnes, et 
ettevõtjad on kokkusaamistest huvitatud, 
ja osalejaid on järgmistel kokkusaamistel 
üha lisandunud.

„Need kohtumised on mõlemale 
poolele kasulikud – meie saame infot 
ettevõtete arengu ja probleemide kohta 
ning ettevõtjad saavad infot valla asjade 
kohta esimesest allikast, mitte meediast. 

Sealjuures on nii mõnelgi puhul ettevõt-
jad pakkunud oma lahendusi ja koos-
tööd,“ ütles Toomel. 

Ettevõtjatega on arutatud Toilaga 
ühinemise poolt- ja vastuargumente, 
arengukava temaatikat ning heakorra-
küsimusi. Viimane, järjekorras kolmas 
kohtumine peeti Tsentraalis, kus tutvuti 
uuenduskuuri läbiva kaubanduskeskusega 
ja otsiti üheskoos lahendusi Keskväljaku 
korrastamiseks. Pargi keskus tegi konk-
reetse koostööettepaneku sporditegevuse 
arendamiseks, sõnas Toomel.

Vallavalitsuse liige Messurme Pissa-
reva märkis, et lisaks ettevõtjatega peetud 
kohtumistele on lähiajal kavas sarnased 

koosolekud mittetulundusühingute ja 
korteriühistute esindajatega.

„Head suhted ühendustega on val-
lavalitsusele väga tähtsad. MTÜde roll 
on suuresti hoida ja arendada kultuuri, 
vallavalitsuse töö on aga seda toetada. 
Ühistes aruteludes selguvad parimad 
koostöövõimalused,“ rääkis Pissareva.

Ka koostöö korteriühistutega on 
tema sõnul aina tähtsam, sest ühistute 
vahendusel jõuab inimesteni oluline info. 
Arutada on vaja näiteks varjendite loomi-
sega seonduvat. „Tähtis on teada, millist 
tuge MTÜd ja ühistud vajavad ning kui-
das vallavalitsus seda korraldada saaks. 
Viimasel ajal on meil olnud ka sarnased 
mured, näiteks energiahinna tõus, nii et 
ühist, mida analüüsida, meil on,“ sõnas 
Pissareva.
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Anti üle Kaljo Kiisa stipendium
Viru filmifondi ja Jõhvi vallavalitsuse 
koostöös taas korraldatud Kaljo Kiisa 
nimelise noore filmitegija stipendiumi 
konkursi võitis Johannes Magnus Aule. 
Ära märgiti ka Adeele Tähemaa ja MTÜ 
Premiere. 

Johannes Magnus Aule, kes valiti välja 
11 kandidaadi seast, hakkab Ida-Virumaal 
tegema lühifilmi. Stipendiumiga tunnus-
tas žürii Aulet kui noort talenti ja soovib 
tugevdada tema sidet maakonnaga, kust ta 
filmimeheteekond algas. Aule on lõpeta-
nud Balti filmi- ja meediakooli ning tude-
erib nüüd filmindust Londoni filmi- ja 
telekoolis (NFTS).

Ergutuspreemia pälvis noorte loovate 
kunstnike ühendus MTÜ Premiere. Eriau-
hinna sai Adeele Tähemaa, kes töötab Taska 
Filmis ning on toonud Viru filmifondi abil 
Ida-Virumaale „Igitee“, „Klassikokkutuleku“ 
3. osa ja Melchiori triloogia võtted.

Jõhvi vallavanem Maris Toomel ütles, 
et stipendiumi üks eesmärk on hoida 
Jõhvis elanud filmilavastaja ja näitleja 
Kaljo Kiisa mälestust. „Samuti on selle 
mõte toetada noori filmitegijaid, kes on 
oma loomingus kasutanud Ida-Virumaad, 
innustada neid avastama ja jäädvustama 
Ida-Virumaa mitmekesisust ning aidata 
kaasa maakonna positiivse kuvandi eda-
sikandmisele,“ lisas Toomel.

Kaljo Kiisa nimelise stipendiumi 
žüriisse kuulusid Raimo Jõerand, Jaak Lõh-
mus, Kristiina Davidjants ja Maris Toomel. 
Varem on stipendiumi pälvinud režissöörid 
Anna Hints, Martti Helde ja Liis Nimik 
ning filmide tootmisjuht Mart Saar.

Stipendiumi suurus on 2500 eurot ja 
see anti üle 25. novembril Narvas filmi-
festivali Kinoff raames.

JT

Illustratsioon: Andres Varustin

Stipendiumi üleandmisel. Foto: erakogu
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Juba 21. korda kõlas novembri keskel Tammiku rahvamajas solis-
tide ja ansamblite laul. Seekord hindas žürii talvelaulude esitamist.

Maakondlik solistide ja ansamblite päev pakub väga eriilmelistele 
esinejatele enese proovilepaneku võimalust ning publikule kaunist 
muusikat õdusas salongilikus õhkkonnas, kus võib sootuks unustada, 
et tegu on võistlusega.

Sedapuhku näitasid oma lauluoskust 16 eri vanuses osalejat, kelle 
muusikaga tegelemise kogemus ja stiil olid väga mitmekesised. Nii võis 
laval nautida Sillamäelt pärit memmekeste ansamblit, kes esitas vene 
rahvalaulu ja kostitas publikut ka ühe eestikeelse looga. Võistlejate 
hulgas oli hulk koolinoori, kes võlusid publikut oma siirusega, aga ka 
näiteks Narva koorikooli liikmed, kes esitasid ooperilaulunumbreid. 
Seepärast oli parimate väljavalimine žüriile koosseisus Kaupo ja Merit 
Männiste paras pähkel.

Parima talvelaulu esitaja auhinna sai Tammiku segaansambel, 
esituse terviklikkuse preemia läks vokaalansamblile Bliss, grand prix’ 
võitis Jõhvi gümnaasiumi 10. klassi õpilane Afina Mahharamova ning 
publikupreemia sama kooli õpilane Daniil Sergejev.

Konkursi korraldanud Tammiku rahvamaja juht Heli Vähk tõdes, 
et huvi võistluse vastu on suur, kuid paraku jäid haiguse tõttu mõned 
esinejad eemale. „Selle võistluse eesmärk on kohalikud ansamblid ja 
solistid kokku tuua, et nad üksteist näeksid, ning samal ajal ka publi-
kule põnevat kontserti pakkuda,“ ütles Vähk.
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Koostatakse valla tervise- 
ja heaoluprofiil
Vallavalitsus teeb koostöös Tervise Arengu Instituudiga valla 
elanike tervise ja heaolu analüüsi, mille tulemusel valmib 2023. 
aasta suveks Jõhvi valla tervise- ja heaoluprofiil.
Tervise- ja heaoluprofiil on abivahend inimeste ja keskkonna 
terviseseisundi hindamisel ja analüüsimisel, elanike tervist 
puudutavate eesmärkide seadmisel ning nende saavutamise 
viiside ja vahendite kindlaksmääramisel. 
See põhineb sotsiaal-, haridus-, kultuuri-, spordi-, majandus- ja 
muude valdkondade statistilistel andmetel ning annab hea 
ülevaate meie inimeste terviseseisundist ja seda mõjutavatest 
teguritest. Selleks, et analüüsi tegemiseks kogutav info oleks 
kõikehõlmav, on vaja teha valdkonnaülest koostööd, planeerida 
tegevust nii omavalitsuses kui ka eri sihtrühmade vahel.
Analüüsi käigus kogutavate andmete põhjal saab vald tõendus-
põhiselt kavandada ja järjekorda seada edasisi tegevusi elanike 
tervise heaks. Selleks on järgmise sammuna plaanis koostada 
tegevuskava, milles püstitatakse konkreetsed eesmärgid elanike 
tervisealaste tulemuste parandamiseks.
Praegu on Jõhvi vallal olemas valla terviseprofiil ning laste 
ja perede heaolu arengukava. Samuti on koostatud Ida-Viru 
maakonna 2022. aasta tervise- ja heaoluülevaade, mis sisaldab 
maakonna elanike üldist terviseinfot.

Sirli TAMMISTE
vallavalitsuse sotsiaalteenistuse juht

Kergejõustikuliit tunnustas Jõhvit

Volikogu liige süüdistab 
vallavanemat
Volikogu liige süüdistab nii ajalehes Põhjarannik kui ka enda 
hallatavatel sotsiaalmeediakontodel vallavanemat seoses spor-
dikooli endise direktori ametist lahkumise asjaoludega.
„Miks ei pöördunud vallavanem Maris Toomel kohe politseisse, 
kui sai teada, et spordikooli endine juht sisenes naiste duširuumi 
ajal, mil üks inimene seal viibis?“ kirjutab volikogu liige Aleksei 
Naumkin enda ja Jõhvi Keskerakonna sotsiaalmeediakontodel. 
Volikogus esitatud arupärimises kirjutab Naumkin, et vallava-
nem sai selle fakti kohta kaebuse, kuid otsustas sisejuurdluse 
asemel endise direktori Toomas Nõmmiste skandaalist päästa 
ja lasta tal omal soovil ametist lahkuda.
Vallavanem Maris Toomel ütles, et Naumkini arupärimises ja 
sotsiaalmeediapostitustes on faktivead.
„Alustame sellest, et mina vallavanemana ei ole ühtegi selle-
kohast kaebust saanud. Inimene, kes duširuumis viibis, andis 
oma rahulolematuse edasi Jõhvi Spordi juhile. Teiseks, kui info 
minuni jõudis, tegelesin sellega kohe. Otsus omal soovil lah-
kuda oli Nõmmiste oma, keegi seda talle peale ei surunud ja 
midagi peita ei kavatsenud,“ ütles Toomel. „Minule teadaolevalt 
on nimetatud kaebus esitatud politseisse ja nemad tegelevad 
sellega.“
Endine spordikooli direktor Toomas Nõmmiste esitas lahkumis-
avalduse oktoobri keskel, pärast seda, kui tema vastu laekus 
Jõhvi Spordi juhile Ainar Sepnikule kaebus. Kaebuse kohaselt 
sisenes Nõmmiste spordihoone naiste riietusruumi ja tekitas 
seal viibinud inimesele ebamugavustunde.
Nõmmiste esitas oma Facebooki kontol juhtunust enda ver-
siooni, põhjendades oma tegu sooviga olla kindel, et duširuumis 
olijaga on kõik korras, sest ta olevat enne sisenemist kuulnud 
ruumist kolinat.

JT

Tammiku segaansambel Anu Kaljusaare juhendamisel 
pälvis auhinna talvelaulu parima esituse eest. Foto: Erika Prave

Solistid ja ansamblid 
laulsid võidu

Kergejõustikuliidu pidulikul üritusel tänati ka Jõhvi vallavalitsust. 

Foto: erakogu

Eesti kergejõustikuliit võttis lõppeva aasta kokku piduliku 
üritusega, kus tunnustas ka Jõhvi vallavalitsust ja Jõhvi 
Sporti hea koostöö eest Heino Lipu staadioni avavõistluse 
korraldamisel.

Tunnustuse andis üle liidu juhatuse liige Mati Lilliallik, kes 
juhib ka Eesti suurimate spordiürituste korraldamise klubi.

Auhinna võttis vastu Jõhvi Spordi direktor Ainar Sepnik, 
kes kommenteeris, et juba kutse saamine sellisele tänuüritusele 
on märkimisväärne.

„Tegelikuks tunnustuseks olid mulle Jõhvi Spordi juhina 
Mati Lillialliku, Eesti ühe parima spordiürituste korraldaja 
sõnad vahetult pärast 21. juuni kergejõustikuõhtut: „Ma pole 
ühestki omavalitsusest kohalikult spordikorraldajalt sellist 
tuge saanud.“ Need sõnad on palju tähtsamad kui mõni meene 
vitriinkapis. Umbes 1200 inimesest koosneva publiku ees oli 
see tegelik tunnustus, mida väärisid kõik vabatahtlikud ja abi-
lised,“ ütles Sepnik.

Heino Lipu kergejõustikustaadion avati selle aasta juunis 
ja see on mõeldud sportimiseks nii Jõhvi valla elanikele kui ka 
külalistele. Sepniku sõnul on Jõhvi Spordi eesmärk korraldada 
staadionil olulisi võistlusi, mis aitavad arendada sporditurismi 
ja toovad osa raha Jõhvi ettevõtjatele tagasi, näiteks toitlustuse 
ja majutuse kaudu. „Sellised võistlused on kindlasti Heino Lipu 
kergejõustikuõhtu, mis toimub taas 16. juunil, ja loodetavasti 
ka juulis toimuvad kahepäevased Rukkilillemängud, mida 
küll ametlikult veel kinnitatud pole,“ rääkis Sepnik. Lisaks 
on tema sõnul praeguste plaanide järgi kavas rahvusvahelise 
kergejõustikuliidu (IAAF) pronkstaseme võistlus – sellise 
kategooria võistlust pole Eestis korraldatud kümme aastat.
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Markos Liivrand võitis
Novembri keskel toimus Viljandis rahvusvaheline villakonverents ja 
ketrusvõistlus. Vokiga ketramises oli parim Jõhvi noormees Markos 
Liivrand, kes praegu õpib maaülikoolis esimesel kursusel.

Markos, missugune võistlus see 
oli ja kes sellel osalesid?
See oli ketramisvõistlus, kus sai 
võistelda vokil ja kedervarrel ket-
ramises. Vokiga ketramises osales 
viis inimest, kellest üks oli vahetus-
üliõpilane USA-st. Kedervarrega 
ketramises osalesin ka, seal olid mu 
konkurendid norrakad.

Mida sellel võistlusel hinnati? Kii-
rust, täpsust, puhtust?
Võistlusel hinnati kolme minuti 
jooksul voki või kedervarrega ked-
ratud ühekordse lõnga ühtlust ning 
mõõdeti ka lõnga pikkust. Mingis 
mõttes on see ebaaus, sest igal ini-
mesel on oma ketrusstiil: kes ketrab 
lühikese tõmbega ja kes ketrab pika 
tõmbega nagu mina.

Mis on ühe hea ketramise või hea 
lõnga saladus?
Hea ketramise saladus on pidev har-
jutamine, et ketramine sujuks mõnu-
salt. Samuti peab tööriist olema 
korras. Kunagi ei tea ette, kas tuleb 
hea lõng. Hea lõng sõltub karvade 
kvaliteedist ja koosluste sobivusest.

Milline lõng sulle endale meeldib 
ja miks?
Kõige südamelähedasemad on ikka 
koerakarvased lõngad, sest koera-
karvad olid peamiseks põhjuseks, 
miks ma üldse ketramisega alustasin, 
ja pealegi koerakarvased lõngad on 
pehmed. Koerakarv on materjal, mis 
on kõige lihtsamini kättesaadav, aga 
miskipärast jõuab see prügikasti, kus 
ei tohiks olla selle koht. Koerakarva 

Markos ütleb, et on saanud oma hobi kohta palju 
positiivset tagasisidet. Foto erakogust
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Alates 1. jaanuarist 2023 kehtib vanaduspensioniik-
ka jõudnud inimesele maksuvaba tulu keskmise 
pensioni ulatuses ehk 704 eurot. See tähendab, et 
sotsiaalkindlustusamet ei pea enam kinni tulumaksu 
pensionilt, mis on väiksem kui 704 eurot, ja inimene 
saab rohkem raha kätte. Kui pension on suurem, siis 
sotsiaalkindlustusamet peab kinni tulumaksu 704 
eurot ületavalt osalt.  

Vanaduspensioniikka jõudnud inimese maksuvaba 
tulu on 2023. aastal 8448 eurot ning seda sõltumata 
inimese aastatulu suurusest. See on oluline muu-
datus, sest varasemalt kehtis vanaduspensioniikka 
jõudnud inimesele üldine maksuvaba tulu, mis aas-
tatulu kasvades vähenes ja võis tuludeklaratsiooni 
alusel tuua inimesele kaasa tulumaksukohustuse.

Uuest aastast on aga vanaduspensioniikka jõudnud 
inimesele maksuvaba tulu kindel summa 704 eurot kalen-
drikuus  
 
 

ja 8448 eurot aastas ning see ei muutu ka siis, kui pen-
sionär jätkab töötamist ja saab lisaks pensionile töötasu.

MAKSUVABA TULU VANADUSPENSIONIEAS

Maksuvabale tulule vanaduspensionieas on õigus ka 
inimesel, kes jõuab vanaduspensioniikka 2023. aasta 
jooksul.

!

1 kuu = 704 € (2023. a)

1 aasta = 8448 € (2023. a)

KOLM STSENAARIUMI

Olete jõudnud vanaduspensioniikka ja saate sotsiaalkindlustusa-
metilt pensioni
Sotsiaalkindlustusamet arvestab Teie pensionile automaatselt maksuvaba tulu kesk-
mise vanaduspensioni ulatuses, mis on 2023. aastal 704 eurot kuus. Te ei pea selleks 
sotsiaalkindlustusametile esitama avaldust. 
Näiteks kui teie pension on 2023. aasta jaanuaris 800 eurot, siis sotsiaalkindlustusamet 
peab 96 eurolt (800-704) kinni tulumaksu 19,12 eurot ning Te saate kätte 780,80 eurot.
Kui 2023. aastal on Teie pension väiksem kui 704 eurot, siis pensionikeskus saab 
kasutamata maksuvaba tulu jäägi arvestada Teie II samba väljamaksetele, mis maksus-
tatakse tulumaksuga määras 10%. Te ei pea ka selleks esitama avaldust.  

Olete vanaduspensionieas ja töötate
Kui 2023. aastal on Teie pension ja II samba väljamakse, mis maksustatakse 
tulumaksuga määras 10%, kokku väiksem kui 704 eurot, siis saate kasutamata 
maksuvaba tulu jäägi arvestada oma töötasule. Te peate selleks esitama tööandjale 
avalduse ja ära märkima maksuvaba tulu jäägi, mis tööandja võib Teie töötasule 
arvestada.
Näiteks kui Teie pension on 600 eurot ja töötasu 800 eurot, siis sotsiaalkindlus-
tusamet arvestab pensionile maksuvabatulu 600 eurot.  Maksuvaba tulu jääki 104 
eurot (704-600) saate rakendada oma töötasule. Selleks peate Te tööandjale esitama 
avalduse. Tööandja peab 696 eurolt (800 – 104) kinni tulumaksu 139,20 eurot ning 
Te saate kätte 660,80 eurot. 
Maksuvaba tulu kasutamist saate kontrollida e-MTAs rubriigis “Minu sissetulekud”.

Te töötate ja jõuate vanaduspensioniikka aasta jooksul
Tööandja arvestab alates 2023. aasta jaanuarist Teie töötasule maksuvaba tulu kuni 
704 eurot. Te peate selleks esitama tööandjale avalduse ja ära märkima maksuvaba 
tulu summa, mis tööandja Teile arvestab.
Kui Te jõuate aasta jooksul vanaduspensioniikka ja hakkate saama vanaduspensioni, 
siis arvestab sotsiaalkindlustusamet automaatselt Teie pensionile maksuvaba tulu. 
Teil tuleb tööandja juures oma maksuvaba tulu avaldus ära muuta, et Teile ei arves-
tataks maksuvaba tulu lubatust rohkem.
Täpsem info maksu- ja tolliameti kodulehel erakliendi rubriigis “Maksuvaba tulu vana-
duspensionieas”.
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DETAILPLANEERINGUD
Jõhvi vallavalitsus algatas 15.11.2022. a korraldusega nr 909 sooja-
torustiku trassi detailplaneeringu. 
Detailplaneeringu koostamise eesmärk on soojatorustiku trassikoridori asu-
koha määramine ning soojatorustiku kavandamine ja ehitamine alates Narva 
mnt 139a kinnistust kuni soojusvõrguga liituda soovivate kinnistute Narva 
mnt 141, Narva mnt 141a, Narva mnt 143 ja Narva mnt 143a tarbijapaigal-
disteni. Soojatorustiku ehitus on vajalik kinnistute Narva mnt 141, Narva 
mnt 141a, Narva mnt 143 ja Narva mnt 143a soojusvõrguga liitumiseks.
Kavandatava torustiku trassikoridor läbib Pühajõge ja jääb osaliselt Pühajõe 
kalda ehituskeeluvööndisse. Looduskaitseseaduse § 38 lg 5 p 8 kohaselt 
ei laiene ehituskeeld kehtestatud detailplaneeringuga või kehtestatud 
üldplaneeringuga kavandatud tehnovõrgule ja -rajatisele. Kuna kehtiv 
üldplaneering soojatorustiku trassikoridori ei määratle, tuleb selle kavan-
damiseks koostada detailplaneering.
Planeeritav maa-ala hõlmab osaliselt Narva mnt 139a (selle lääneosa, 
katastritunnus 25301:010:0034, veekogude maa 100%, pindala 17 137 
m²), osaliselt Narva mnt 139 (selle idaosa, katastritunnus 25301:010:0035, 
veekogude maa 70% ning ärimaa 30%, pindala 12 631 m²) kinnistuid, osali-
selt nende vahele jääva Narva maantee J1 (katastritunnus 25101:001:0011, 
transpordimaa 100%, pindala 2163 m²) ning Narva mnt 143a (katastritun-
nus 25301:011:0022, ärimaa 100%, pindala 7106 m²) ja Narva mnt 141a 
(katastritunnus 25101:001:0010, ärimaa 100%, pindala 8048 m²) kinnistuid 
Pühajõe ehituskeeluvööndi ulatuses. Planeeringuala pindala on u 8500 m2.
Koostatav detailplaneering on kooskõlas Jõhvi valla üldplaneeringuga 
(kehtestatud Jõhvi vallavolikogu 18.07.2013. a määrusega nr 127), mis 
sätestab kaugküttepiirkonnana kogu Jõhvi linna.
Detailplaneeringu koostamise algatamise korraldusega saab tutvuda valla 
veebilehel www.johvi.ee (Ehitus ja planeerimine / Detailplaneeringud / 
Dokumendihalduse planeeringute register / DP-185).

***

Jõhvi vallavalitsus on algatanud 08.11.2022. a korraldusega nr 887 
avatud menetlusena projekteerimistingimuste andmise uue kerg-
liiklustee ehitamiseks Jõhvi vallas Jõhvi linnas asuvatel kinnistutel A. 
H. Tammsaare tänav L6, A. H. Tammsaare tänav L5, A. H. Tammsaare 
tänav T4 ja Muru tänav T2.
Vallavalitsus esitas 30.09.2022 projekteerimistingimuste taotluse nr 
2211002/11574 uue kergliiklustee ehitamiseks nimetatud kinnistutel.
Ehitusseadustiku (EhS) § 99 lõike 1 kohaselt on projekteerimistingimused 
nõutavad tee ehitusprojekti koostamiseks, kui planeeringuga ei ole tee 
asukoht täpselt määratud.
EhS § 31 lõike 1 kohaselt otsustatakse projekteerimistingimuste andmise 
korraldamine avatud menetlusena. Avaliku väljapaneku ajal on huvitatud 
isikul ja isikul, kelle õigusi võib projekteerimistingimuste andmine puudu-
tada, õigus esitada eelnõu või taotluse kohta ettepanekuid ja vastuväiteid. 
Ettepanekud ja vastuväited tuleb saata hiljemalt 12. detsembril 2022 kir-
jalikult Jõhvi vallavalitsuse postiaadressile Kooli 2, Jõhvi 41595, või e-posti 
aadressile johvi@johvi.ee.
Projekteerimistingimuste eelnõuga on võimalik tutvuda Jõhvi valla 
kodulehel.

***

Jõhvi vallavalitsus on algatanud 08.11.2022. a korraldusega nr 888 
avatud menetluse Jõhvi vallas Kotinuka külas Jordi tee 9, Jordi tee 
11, Jordi tee 13, Risti tee 4 ja Risti tee 6 kinnistutel Jõhvi äri- ja logis-
tikapargi maa-ala detailplaneeringus täpsustavate projekteerimis-
tingimuste väljastamiseks.
AS RTG Projektbüroo (registrikood 10385231) esitas 16.06.2022 projek-
teerimistingimuste taotluse nr 2211002/07590 eesmärgiga täpsustada 
detailplaneeringus kajastatud kasutamise sihtotstarvet, arhitektuurilisi, 
ehituslikke või kujunduslikke tingimusi ning ehitusuuringu tegemise vaja-
dust büroo-tootmishoone ehitamiseks Jõhvi vallas Kotinuka külas Jordi tee 
9, Jordi tee 11, Jordi tee 13, Risti tee 4 ja Risti tee 6 kinnistutel.
Kavandatavaks tegevuseks on hernest tärklise tootmine. Lisaks tärklisele 
on plaanis kõrvalsaadusena toota proteiine ja hernekiudu. Tootmise käigus 
tekivad herneste koorimisjäägid ja reovesi ning reovee töötlemisel tekkiv 
materjal soovitakse suunata kasutamiseks põllumajandusse. Koorimisjääki-
dest on kavas valmistada ka pelleteid, mida kasutatakse käitises kohapeal 
energia saamiseks. Tehas koosneb büroo- ja tootmishoone(te)st ning selle 
juurde kuuluvatest välialadest (laoplatsid, parklad vms). Territooriumile 
on plaanis rajada suletud bassein(id) reoveesettest toodetud materjali 
hoiustamiseks.
Jordi tee 9, Jordi tee 11, Jordi tee 13, Risti tee 4 ja Risti tee 6 kinnistutel 
kehtib Jõhvi vallavolikogu 17.11.2011. a otsusega nr 154 kehtestatud Jõhvi 
äri- ja logistikapargi maa-ala detailplaneering (DP-128). Detailplaneeringu 
kohaselt on maakasutuse sihtotstarve 80% tootmismaa ja 20% ärimaa. 
Planeeritavad hooned ja rajatised jäävad detailplaneeringus ette nähtud ehi-
tusalale. Hoonete ja rajatiste kõrgus ei ületa detailplaneeringus sätestatut.
Ehitusseadustiku (EhS) § 27 lg 1 punkti 1 alusel võib detailplaneeringu 
olemasolul anda ehitusloakohustusliku hoone ehitusprojekti koostamiseks 
projekteerimistingimusi, kui detailplaneeringu kehtestamisest on möödas 
üle viie aasta. EhS § 27 lg 4 p-de 1, 4 ja 6 kohaselt täpsustatakse projek-
teerimistingimustega kasutamise otstarvet, arhitektuurilisi, ehituslikke või 
kujunduslikke tingimusi ning ehitusuuringu tegemise vajadust.
EhS § 31 lg 1 sätestab, et projekteerimistingimuste andmine korraldatakse 
§-s 27 nimetatud juhul avatud menetlusena. Avaliku väljapaneku ajal on 
huvitatud isikul ja isikul, kelle õigusi võib projekteerimistingimuste and-
mine puudutada, õigus esitada eelnõu või taotluse kohta ettepanekuid ja 
vastuväiteid. Ettepanekud ja vastuväited tuleb saata hiljemalt 8. detsembril 
2022 kirjalikult Jõhvi vallavalitsuse posti aadressile Kooli 2, 41595 Jõhvi, või 
e-posti aadressile johvi@johvi.ee.
Projekteerimistingimuste eelnõuga on võimalik tutvuda Jõhvi valla 
kodulehel.

Alates 1. jaanuarist 2023 kehtib vanaduspensioniik-
ka jõudnud inimesele maksuvaba tulu keskmise 
pensioni ulatuses ehk 704 eurot. See tähendab, et 
sotsiaalkindlustusamet ei pea enam kinni tulumaksu 
pensionilt, mis on väiksem kui 704 eurot, ja inimene 
saab rohkem raha kätte. Kui pension on suurem, siis 
sotsiaalkindlustusamet peab kinni tulumaksu 704 
eurot ületavalt osalt.  

Vanaduspensioniikka jõudnud inimese maksuvaba 
tulu on 2023. aastal 8448 eurot ning seda sõltumata 
inimese aastatulu suurusest. See on oluline muu-
datus, sest varasemalt kehtis vanaduspensioniikka 
jõudnud inimesele üldine maksuvaba tulu, mis aas-
tatulu kasvades vähenes ja võis tuludeklaratsiooni 
alusel tuua inimesele kaasa tulumaksukohustuse.

Uuest aastast on aga vanaduspensioniikka jõudnud 
inimesele maksuvaba tulu kindel summa 704 eurot kalen-
drikuus  
 
 

ja 8448 eurot aastas ning see ei muutu ka siis, kui pen-
sionär jätkab töötamist ja saab lisaks pensionile töötasu.

MAKSUVABA TULU VANADUSPENSIONIEAS

Maksuvabale tulule vanaduspensionieas on õigus ka 
inimesel, kes jõuab vanaduspensioniikka 2023. aasta 
jooksul.

!

1 kuu = 704 € (2023. a)

1 aasta = 8448 € (2023. a)

KOLM STSENAARIUMI

Olete jõudnud vanaduspensioniikka ja saate sotsiaalkindlustusa-
metilt pensioni
Sotsiaalkindlustusamet arvestab Teie pensionile automaatselt maksuvaba tulu kesk-
mise vanaduspensioni ulatuses, mis on 2023. aastal 704 eurot kuus. Te ei pea selleks 
sotsiaalkindlustusametile esitama avaldust. 
Näiteks kui teie pension on 2023. aasta jaanuaris 800 eurot, siis sotsiaalkindlustusamet 
peab 96 eurolt (800-704) kinni tulumaksu 19,12 eurot ning Te saate kätte 780,80 eurot.
Kui 2023. aastal on Teie pension väiksem kui 704 eurot, siis pensionikeskus saab 
kasutamata maksuvaba tulu jäägi arvestada Teie II samba väljamaksetele, mis maksus-
tatakse tulumaksuga määras 10%. Te ei pea ka selleks esitama avaldust.  

Olete vanaduspensionieas ja töötate
Kui 2023. aastal on Teie pension ja II samba väljamakse, mis maksustatakse 
tulumaksuga määras 10%, kokku väiksem kui 704 eurot, siis saate kasutamata 
maksuvaba tulu jäägi arvestada oma töötasule. Te peate selleks esitama tööandjale 
avalduse ja ära märkima maksuvaba tulu jäägi, mis tööandja võib Teie töötasule 
arvestada.
Näiteks kui Teie pension on 600 eurot ja töötasu 800 eurot, siis sotsiaalkindlus-
tusamet arvestab pensionile maksuvabatulu 600 eurot.  Maksuvaba tulu jääki 104 
eurot (704-600) saate rakendada oma töötasule. Selleks peate Te tööandjale esitama 
avalduse. Tööandja peab 696 eurolt (800 – 104) kinni tulumaksu 139,20 eurot ning 
Te saate kätte 660,80 eurot. 
Maksuvaba tulu kasutamist saate kontrollida e-MTAs rubriigis “Minu sissetulekud”.

Te töötate ja jõuate vanaduspensioniikka aasta jooksul
Tööandja arvestab alates 2023. aasta jaanuarist Teie töötasule maksuvaba tulu kuni 
704 eurot. Te peate selleks esitama tööandjale avalduse ja ära märkima maksuvaba 
tulu summa, mis tööandja Teile arvestab.
Kui Te jõuate aasta jooksul vanaduspensioniikka ja hakkate saama vanaduspensioni, 
siis arvestab sotsiaalkindlustusamet automaatselt Teie pensionile maksuvaba tulu. 
Teil tuleb tööandja juures oma maksuvaba tulu avaldus ära muuta, et Teile ei arves-
tataks maksuvaba tulu lubatust rohkem.
Täpsem info maksu- ja tolliameti kodulehel erakliendi rubriigis “Maksuvaba tulu vana-
duspensionieas”.
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kasutamine lõnga tegemiseks on taas-
kasutus. Prügikasti jääb nii rohkem ruumi 
ja tolmuimejal on vähem tööd.

Markos, sa tegeled alaga, millest väga 
paljud sinu eakaaslased, aga ka vane-
mad inimesed midagi aru ei saa. Mis 
teeb ketramise sinu jaoks eriliseks?
Ma arvan, et ketramise teeb eriliseks 
tunne, et oskan kasutada vanaaegset 
tööriista, mida kasutati palju aega tagasi 
taludes igapäevaselt ning mis on nüüd pal-
judes kodudes laka peale lihtsalt seisma 

jäänud, oskused on ununenud. Olen 
varemgi öelnud, et ketramine hakkas 
külge ja enam sellest lahti ei saa. Ketra-
mine on nagu kunst – sul on võimalus 
improviseerida ja kedrata väga erineva 
jämedusega, erineva värviga lõnga. Mul 
on hea meel hoida ketramisega üleval kul-
tuuripärandit ja julgustada teisi inimesi 
samuti ketrama.

Millal inimesed tunnevad rohkem huvi 
sokkide-kinnaste ja lõnga vastu, või ei 
ole vahet ja alati on huvi?

Enne jõule on alati rohkem tuttavaid ja 
ka võõraid, kes kudumite või lõngade 
vastu huvi tunnevad. Kingituseks tahe-
takse midagi praktilist ja erilist. Lõngad 
ja kudumid sobivad sellisele külmale ajale 
igati hästi. Suvel on huvi väiksem, ja kes 
ikka kuumaga kedrata või kududa tahab.

Sa teed põhimõtteliselt lõnga päris 
algusest peale, alates koerakarvade 
korjamisest. Mida see tegevus sulle 
annab?
Ketramine annab mulle võimaluse tege-
leda hobiga, mis meeldib ja huvi pakub. 
Lisaks leiab juurde uusi tuttavaid ja sõpru, 
kellel on sama huvi. Poest pole vaja lõnga 
osta, sest seda saab ise teha. Ketramine 
hoiab nutiseadmetest eemal. Telefonis ei 
saa ketramise ajal istuda, kuid telekat saab 
vilksamisi piiluda. Pealegi pole külmal ja 
pimedal talveajal õues peale lume lükka-
mise midagi tarka teha. Saabki soojas toas 
natukese lõnga teha.

JT

ketramisvõistluse

Markos Liivrand oli 7. klassi poiss, kui hakkas nuputama, mida teha oma koera Mor-
rise kammimisel tekkinud karvaga – seda oli kogunenud juba terve kotitäis. Head 
kraami noormees ära visata ei raatsinud ja nii hakkas ta internetist ideid otsima, 
kuni leidiski Youtube’ist video, kus tehti koerakarvadest lõnga. Nii see alguse sai.
Esialgu meisterdas Markos ise pintsli varrest ja CD-plaadist kedervarre, praegu aga 
istub ta soliidse voki taga ning kasutab vanavanematelt saadud käsikraasi ja hasplit.
Peale koerakarvade kasutab ta lõnga tegemiseks ka lambavilla, mida ostab villa-
vabrikutest. Koerakarvu kogub ta nüüd ka tuttavatelt ja koerasalongidest, samuti 
pakuvad seda talle lausa võõrad inimesed.
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KONTSERDIMAJA
• E, 12.12 kl 18. Kontsert 
„Väike laul suurele lavale“
• T, 20.12 kl 19. Eesti 
Rahvusmeeskoori jõulukava 
„Põhjala jõulud“
• L, 24.12 kl 12 ja 14. Teater 
Tuuleveski etendus „Võluöö“
• T, 27.12 kl 19. Pühademuusika. 
Koikson / Eplik / Võigemast
• N, 29.12 kl 19. Aastalõpu pidu.
Õhtujuht Gaute Kivistik. 
Ansambel Horoskoop ja 
Gerly Parmas. Siim Koppeli 
trummishow. Tänavakunstnik 
Sylvain Oulala. Šõutrupp Ciara. 
Baarmenide etendus. Selfijaama 
fotokiosk, sohvabaaris mobiilne 
kokteilibaar, plaate keerutavad 
üllatus DJ-d.  Sissepääs kutsetega.

• R, 30.12 kl 19
Aastalõpukontsert. 
Tallinna Kammerorkester, 
Irina Zahharenkova (klaver), 
dirigent Kaspar Mänd

NÄITUSED
LINNAGALERIIS
• 06.–28.12
Kohtla-Järve kunstnike ühenduse 
kunstniku Jury Khorevi näitus 
„Talv linnas“.

Värskeim info ürituste kohta on 
Jõhvi kultuuri- ja huvikeskuse 
veebilehel www.huvikeskus.info
ning Facebooki ja Instagrami 
lehel, samuti valla 
Facebooki lehel 
www.facebook.com/
meeldivatekohtumistepaik

KULTUURIKALENDER

Palume neil, kes ei soovi JT kaudu
 õnnitlusi saada, anda sellest teada 
telefonil 336 3750 või 508 9468

Novembris tähistasid 
sünnipäeva järgmised 

väärikas eas 
vallakodanikud:

Miroslava Malinovskaja
Emilia Zavarujeva
Anna Smirnyagina

Zara Grichou
Aleksandra Valk

Teya Sälik
Getter Viiol

Janette Jakobson
Loviise Varusk

Robert Tammine

Oktoobris registreeriti 
kümne väikese 

vallakodaniku sünd: 

Jõulukaunistusi täiendati. Esimesel advendipühapäeval süttisid linnas jõulu-
kaunistused, millest mõned on tänavu päris uued. Näiteks muusikaväljakut 
kaunistavad valgusketid ja sealne hirvepere täienes kahe liikme võrra. 
Ka Rakvere tänava valgustuspostide külge pandi uued kaunistused. Ühtekokku 
uuendati jõulukaunistusi linnas 10 000 euro eest. Jõhvilased on jõulukaunistu-
sed hästi omaks võtnud ja teevad nende juures hoolega fotosid.

Kogu ürituse tulu läheb Jõhvi valla sotsiaalteenistuse nimekirjas oleva 71 lapse heaks.
Eesmärk on teenida vähemalt 1000 eurot heategevuslikku tulu. 

1400 euro korral oleks iga lapse kingifond pea 20 eurot.

kell 18.00–21.00
• Meeste korvpall: 2 poolfinaali, kl 20.30 finaal
• Naiste võrkpall: KOV vs. RIIK
• Kultuuriprogramm, vahepalad, auhinnaloos

Saalitäis kuulajaid. Kontserdimaja täitus filmimuusikahuvilistega – 
ukrainlaste orkestrit Lords of Sound tuli vaatama terve suure saali täis inimesi. 
Nõnda palju kultuurihuvilisi kogunes kontserdimajja pärast koroonaaega 
esimest korda. 

Lastele sissepääs tasuta, 
täiskasvanutele 2 €, 
võimaluse korral võib 
annetuskasti jätta 
suurema summa.

Esimene advent. Advendituled süüdati seekord muusikaväljakul. Ilm oli mõnus 
ja üritusest oli osa saama tulnud terve hulk jõhvilasi, kes jälgisid Gevi ja Tammiku 
naisrahvatantsurühmade esinemist ning võtsid osa kultuuri- ja huvikeskuse laste 
eestvedamisel toimunud rongkäigust.
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